

Newsletter of the Institute of Chinese Literature and Philosophy

Academia Sinica

Vol. 27, No. 4

December 2017

Table of Contents

Special Issue on "Monarchy and Religion in East Asia"

- Foreword LIAO Chao-heng, CHEN Wei-jin
 Revisiting Sai On's Confucianism CHEN Wei-jin
Xunzi and the History of Ideas in the Edo Period: Ogyū Sorai's Interpretation of *Xunzi*
 LAN Hung-yueh
 The Construction and Spread of Buddhist Political Discourse in Southern China
 in the Tenth Century: Based on the Printing of Buddhist Texts LI Chih-hung
 A Study of Hanpu Xingcong LIAO Chao-heng

Conferences

- A Report from the Conference on "Military Discourse and the Writing of Wars in the Yuan,
 Ming and Qing Dynasties" HU Chi

Prefaces and Postscripts

- Introduction to the First Bibliography of the Chinese Ancient Books Collected in Yale
 University Library Kang-i Sun CHANG

Research Notes

- Scholarship in Taiwan (1945-2017) on Japanese Studies of the *Shijing* CHANG Wen-chao

Forums

- "Transcendence" in the Cross-Cultural Perspective: Martin Heidegger, Mou Zongsan
 and Roger T. Ames CHUNG Chen-yu

Bibliographical Studies

- Notes on the Quotations in Wang Mingsheng's *Shangshu houan* WANG Li

Index (by subject, volume 27)

CHEN Yen-ying

TAIPEI, TAIWAN, R.O.C.

ISSN 1017-7558



中國文哲
研究通訊

108

第二十七卷·第四期

中央研究院中國文哲研究所
印行

第二十七卷·第四期 要目

「東亞王權與宗教思想」專輯

- 「東亞王權與宗教思想」專輯導言（廖肇亨、陳威璿）
 琉球儒者蔡溫儒學歸屬再探（陳威璿）
 《荀子》與德川思想史——以荻生徂徠的《荀子》論為主
 （藍弘岳）
 十世紀中國南方佛教政治論述的建構與宣傳：以佛教印經
 為線索（李志鴻）
 清初漢僧國師憨璞性聰初探（廖肇亨）

學術會議

- 「武備論述與戰爭書寫：以元明清為中心」學術研討會會
 議紀要（胡頌）

序跋選錄

- 介紹耶魯第一部中文古籍目錄（孫康宜）

研究動態

- 戰後(1945-2017)臺灣學者對日本《詩經》學之研究
 （張文朝）

文哲論壇

- 跨文化之「超越」概念：海德格、牟宗三與安樂哲
 （鍾振宇）

書目文獻

- 王鳴盛《尚書後案》引清人說舉例（王利）

《中國文哲研究通訊》第二十七卷索引（陳彥穎）

臺灣 臺北 南港

中央研究院中國文哲研究所

中華民國一〇六年十二月

吳大猷題



中國文哲
研究通訊